
 
 

Verkiezingsenquête 2022 – Antwoorden Partij Sleutelstad 

Vraag 1: Roomburgerpark 
In maart 2021 was het Roomburgerpark onderwerp van een referendum. Twee derde van de Leidse 

stemgerechtigden stemde toen tegen het plan van de gemeente om de hockeyclub te laten 

uitbreiden in het Roomburgerpark (het zogeheten Wijksportpark Roomburg). Naar aanleiding van 

deze duidelijke uitslag is het plan afgeblazen. In het najaar van 2021 verscheen een nieuw plan om 

de hockeyclub te laten uitbreiden, deze keer op het terrein van de tennisclub waarbij ook een deel 

van het groene park zou moeten wijken (1200 m2 groen met kap van ca. 70 bomen). Dit plan bleek 

vooralsnog politiek onhaalbaar. Omdat de hockeyclub nog steeds een uitbreidingswens heeft hangt 

dit onderwerp nog steeds “boven de markt”. Wij en vele stemgerechtigde Leidenaren zouden graag 

willen weten hoe uw partij de toekomst van het Roomburgerpark ziet, en dan met name de 

toekomst van het deel van het park dat de bestemming groen heeft. 

Wat moet er volgens u met het park gebeuren?  

(kies 1 alternatief dat uw standpunt het best weergeeft) 

A. Het parkdeel met de bestemming groen moet te allen tijde de groene bestemming 

behouden. Hierop zijn geen uitzonderingen mogelijk. 

B. Het parkdeel met de bestemming groen moet in beginsel groen blijven. 

Bestemmingswijziging is uitsluitend toegestaan wanneer het groen wordt gecompenseerd. 

C. Het park is niet heilig. Er moet worden gekozen voor de bestemming waaraan het meest 

behoefte is (bijvoorbeeld sport) 

D. Weet niet / geen mening / anders 

Ons antwoord: A  

Toelichting: 

Bij Partij Sleutelstad staat de uitslag van het referendum als een huis. De uitspraak van de kiezer 

was glashelder: “Geen aantasting van het groen in het Roomburgerpark.” Afwijken van de 

referendumuitslag is voor ons een breekpunt. Een groen Roomburgerpark voorziet bovendien in 

een aantoonbare behoefte van bewoners in de buurt (wandelen, ongeorganiseerd sporten, rust) 

en heeft een door de stichting vrienden aangetoonde ecologische waarde. Met die ecologische 

waarde kun je niet schuiven zoals met legoblokken; vandaar dat Partij Sleutelstad niet kiest voor 

antwoord B 'aantasting indien compensatie elders'.  

  



 
 

Vraag 2: Beschermde status Leidse parken 
Afgelopen jaar publiceerden 17 Leidse wijkverenigingen en actiegroepen een gemeenschappelijk 

manifest met een zienswijze op de Omgevingsvisie 2040 versie 1.1. Hierin was ook een stelling 

opgenomen over de positie van Leidse parken (lees meer in het manifest en de begeleidende brief). 

De stelling luidde: “Leiden beschermt het bestaande openbaar groen in de parken. Deze krijgen een 

beschermde monumentale status.”  

Bent u het eens met de stelling dat Leidse parken een beschermde monumentale status moeten 

krijgen? 

(kies 1 alternatief dat uw standpunt het best weergeeft) 

A. Ja 

B. Nee 

C. Weet niet / geen mening / anders 

Ons antwoord: A  

Toelichting: 

De beschermde monumentale status van parken is expliciet opgenomen in ons 

verkiezingsprogramma. Door parken deze status te geven, kunnen we voorkomen dat er 

continu druk wordt uitgeoefend op de ecologische waarde door belangenorganisaties die 

opkomen voor bijvoorbeeld sport, wonen en vermaak. De monumentale status geeft 

voorrang aan behoud van groen, schept duidelijkheid en stelt kaders voor wat er wel en niet 

kan in de parken.  

  

https://roomburgerpark.nl/roomburgerpark.nl/download/aanbiedingsbrief-en-manifest-wijkverenigingen/?wpdmdl=7007&refresh=61ed110b621501642926347


 
 

Vraag 3: Biodiversiteit in Leiden 
Een tweede stelling uit het manifest ging over de biodiversiteit in Leiden: 

“Leiden laat de biodiversiteit aantoonbaar toenemen (conform eerdere adviezen van de 

Leidse Milieuraad in 2020) 

a. Leiden hanteert een duidelijke definitie van biodiversiteit 

b. Leiden maakt de ambities voor het laten toenemen van de biodiversiteit SMART 

c. Leiden zet een meetprogramma op voor het monitoren van de voortgang van de toename 

van de biodiversiteit 

d. Boom verwijderd betekent nieuwe boom aangeplant in de wijk binnen 1 jaar.” 

Bent u het eens met de stelling dat de biodiversiteit in Leiden aantoonbaar moet toenemen zoals 

uitgewerkt in de punten a t/m d hierboven? 

(kies 1 alternatief dat uw standpunt het best weergeeft) 

A. Ja 

B. Nee 

C. Weet niet / geen mening / anders 

Ons antwoord: A 

Toelichting: 

Partij Sleutelstad streeft een beleid na waarin de stad wordt vergroend en de biodiversiteit 

wordt bevorderd. Dit staat in ons verkiezingsprogramma. In de afgelopen raadsperiode heeft 

Partij Sleutelstad geprobeerd  om de Leidse ambitie van vergroening en circulaire economie 

meetbaar te maken zodat burgers en bestuurders ook daadwerkelijk zicht krijgen op de 

vorderingen. Echter de collegepartijen steunden dit streven niet. 

https://roomburgerpark.nl/roomburgerpark.nl/download/aanbiedingsbrief-en-manifest-wijkverenigingen/?wpdmdl=7007&refresh=61ed110b621501642926347
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